
Umetna inteligenca
To je poseben računalniški program.
Je zelo močno orodje.
Preberi si, kako umetno inteligenco uporabljati varno.



Umetna inteligenca zna:

odgovarjati na vprašanja,

pisati besedila,

risati slike.

To je poseben računalniški program ali orodje. 

Primer takega programa je ChatGPT.
Drug primer je Copilot.

Umetna inteligenca je zelo močno orodje.

Z umetno inteligenco moramo biti previdni.

Umetna inteligenca

Kdo lahko uporablja umetno inteligenco?

Večina orodij je za otroke starejše od 13 let.
Nekatera orodja so za odrasle starejše od 18 let.
Če si mlajši od 15 let, potrebuješ dovoljenje staršev.



Umetna inteligenca ti lahko pove nekaj, kar ni res. 

Zakaj so omejitve 
pri uporabi pomembne?

Lahko ti pokaže neprijetne vsebine.
To so vsebine, ki niso primerne zate. 
Zaradi njih se lahko slabo počutiš.

Primeri takih vsebin so:

napačni zdravstveni nasveti,

nevarni nasveti za nego kože in telesa,

lažne informacije,

slike in videi golih ljudi, ki jih nočeš videti,

vsebine, ki spodbujajo sovraštvo.



Orodja umetne inteligence zbirajo tvoje podatke.
To pomeni, da si nekaj zapomnijo.
Na primer tvoje ime, kje živiš in kaj rad delaš.

Zakaj so omejitve 
pri uporabi še pomembne?

V Evropi veljajo pravila. 
Ta pravila ščitijo otroke in mlade.

Umetna inteligenca ne sme zbirati tvojih podatkov.
To velja, če si star manj kot 15 ali 18 let.



Umetna inteligenca
ti lahko pomaga

Pomaga ti pri učenju in ustvarjanju.
Lahko ti da dobre ideje.

Ampak znanja ti ne more dati.
Ti se moraš učiti sam.

Uporabljaj umetno inteligenco za dobre namene.
Uporabljaj jo za učenje in ustvarjanje.

Ne uporabljaj je, da bi škodoval drugim.
Ne uporabljaj je za goljufanje. 
Na primer, da napiše nalogo namesto tebe. 

Umetno inteligenco se moraš naučiti uporabljati.
To pomeni, da veš, kaj zna in česa ne zna.

Umetna inteligenca ti lahko pomaga.
Pomaga ti, če ji postaviš dobro vprašanje.



Umetna inteligenca 
včasih naredi napako

To pomeni, da poda napačen odgovor.
To imenujemo tudi zavajanje.

Zato vedno preveri informacije.
Preveri jih v knjigah ali vprašaj odraslo osebo. 
To je lahko učitelj ali starš.

Umetna inteligenca lahko ustvari slike.
Te slike so včasih čudne ali napačne.
Včasih kažejo ljudi na nepošten način.
Temu rečemo stereotipi.

To pomeni, da nekaj mislimo o ljudeh, kar ni vedno res.
Na primer, da so vsi fantje dobri v športu. 
Da so vsi starejši počasni.
To ni vedno res.



Zasebnost in 
umetna inteligenca

Nikoli ne deli svoje zasebnosti z umetno inteligenco.
To pomeni, da ne deli svojih osebnih podatkov.
To je na primer tvoje ime, telefonska številka in kje živiš.

Umetna inteligenca lahko shrani tvoje podatke. 
Podatke lahko uporabi brez tvojega dovoljenja. 
Lahko jih uporabi za oglase. 
Lahko jih uporabi za stvari, ki jih ti ne želiš.

Ne deli:
svojih fotografij,
svojih videoposnetkov,
svojih glasovnih posnetkov.

Ne deli tudi slik ali posnetkov drugih ljudi.

Uporabljaj samo orodja, ki jim zaupaš.
Uporabljaj orodja, ki varujejo tvojo zasebnost.
To pomeni, da ne zbirajo in delijo tvojih podatkov.



Umetna inteligenca 
ni tvoj prijatelj

Umetna inteligenca ni človek.
Nima čustev.
Ne zna čutiti.
Ne razume stiske.
Ne razume težav.

Lahko pa deluje, kot da te razume.

Ko ti je hudo, ne govori z umetno inteligenco.

Raje se pogovori z osebo, ki ji zaupaš.
To je lahko starš ali učitelj.

Po pomoč se lahko vedno obrneš na Tom telefon.



Ta zloženka je nastala s pomočjo denarja Evropske unije.
V njej so zapisana razmišljanja in ideje avtorjev.
Avtorji so ljudje, ki so zloženko napisali.
Evropska unija morda ne misli enako kot avtorji.
Evropska unija in agencija HaDEA nista odgovorni za vsebino.
To pomeni, da ne odločata, kaj je napisano v zloženki.


